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女性的自审——张爱玲小说中的女性心理分析 

彭彩云 

（湖南大学文学院, 湖南长沙, 410082） 

摘  要：受弗洛伊德精神分析学的影响，张爱玲的小说侧重于对人物的心理分析，尤其是潜意识心理分析。当然，
她的小说不限于对女性心理的分析，但作为女性作家，她有意无意地偏重于对女性的关注。她对女性自身痼疾的揭
示，对女性潜意识心理的分析，为后来女性文学的发展开拓了新的路子。
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Women’s self-examination: On women’s psychological analysis i
n Zhang Eileen’s novels 

PENG Caiyun

（School of Literature, Hunan University, Changsha 410082, China） 

Abstract:Being affected by Freud’s psychological analysis, Eileen Chang’s novels focuse on the psyc
hological analysis of the figures, especially the psychological analysis of the subconsciousness. Of c
ourse, her novels are not limited to the psychological analysis of women. She revealed the women’s ow
n psychological illness and analyzed the women’s subconscious psychology, which opened up a new path 
for the development of women’s literature.
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